

For Immediate Release

**International and national partners mark the successful completion of the
"Labor-Intensive Maintenance in Public Schools" project in Jordan**



Amman, July 12, 2026 – Today, representatives from the Ministry of Education, the Ministry of Labour, the German Embassy in Jordan, the German Federal Ministry of Economic Cooperation and Development (BMZ), KfW Development Bank and UNOPS marked the successful completion of the "Labor-Intensive Maintenance in Public Schools in Jordan" project.

Implemented over two phases during the past seven years through the strategic partnership between the German government, Jordanian government and UNOPS, the project responded to the dual challenges of strained service delivery and economic hardship. The project supported livelihoods through creating short term employment opportunities for both vulnerable Jordanians and Syrian refugees,

building the workers' practical skills to enhance their future employability while supporting public schools across Jordan.

Dr. Sahar Shakhtreh, the Secretary-General for Administrative and Financial Affairs at the Ministry of Education, on behalf of the Minister of Education in Jordan Dr. Azmi Mahafzah, noted: "This project aligns with our national priorities, as it contributed to the implementation of Jordan's response plan to the Syrian crisis by providing employment opportunities and supporting host communities. It also reinforced the strategic plan for the education sector by improving the school environment and maintaining public schools, which is also consistent with the preventive maintenance program implemented by the ministry. The project is also linked to the 'Partnership for the Future' initiative of the German Federal Ministry for Economic Cooperation and Development."

The project's cash for work modality has improved livelihoods through generating over 16,000 temporary employment opportunities in cleaning and maintaining over 660 public schools, contributing to an improved and healthier learning environment that enhanced the educational experience for more than 250,000 students, 42 percent of whom are girls.

Mr. Ibrahim Al-Saket, Assistant Secretary-General, Ministry of Labour, said: "The Ministry of Labour has been closely involved with this project since its inception. We are pleased that 37 percent of the participants were women, which aligns with our national policy to empower women in the workforce. The skills acquired by both Jordanian and Syrian refugee workers will play a pivotal role in improving their livelihoods and long-term career prospects."

Reflecting the project's commitment to inclusion and equal access to work opportunities, more than one-third of participants were women and 6% were persons with disabilities. In addition, by balancing participation between Jordanians and Syrian refugees, the project reinforced the social fabric and stability of host communities across Jordan.

Dr. Mattias Schmidt-Rosen, Director, KfW office in Amman, stated: "Germany and KfW Development Bank are proud to support Jordan's efforts to improve public services while expanding economic opportunities for vulnerable Jordanians and Syrian refugees. This project demonstrates that investing in public infrastructure can also strengthen livelihoods, develop skills, and generate lasting social and economic benefits. We are pleased to have supported this successful initiative and look

forward to continuing our partnership with Jordan in advancing sustainable and inclusive development.”

Muhammad Usman Akram, Representative and Director of UNOPS Multi-Country Office in Amman, said: “I extend my profound appreciation to the government of Germany and the KfW Development Bank for their sustained trust and confidence in UNOPS. I also thank our national counterparts for their continued support and guidance to ensure our operations remained synchronized with Jordan’s development path.” He continued, “by aligning our efforts with Jordan’s national vision, we have transformed infrastructure maintenance into tangible, high-quality results for local communities. This collaboration demonstrates that practical, cash for work interventions can contribute to stability while addressing national priorities.”

- END -

About UNOPS:

UNOPS offers practical solutions to the UN and other partners, across peace and security, humanitarian and development operations. UNOPS mission is to help people build better lives and countries achieve peace and sustainable development. We help the United Nations, governments and other partners to manage projects, and deliver sustainable infrastructure and procurement in an efficient way. Read more: www.unops.org

UNOPS Multi-Country Office in Amman implements projects in Jordan, Iraq, Lebanon, Syria, and Yemen and implements work in partnership with bilateral and multilateral donors, national governments and other UN agencies.

For Press Inquiries, please contact:

Anwar Abu Sakieneh, Communications Specialist (UNOPS)
AnwarAB@unops.org | +962 7 9902 6315 or +962 6 5902122

بيان صحفي للنشر الفوري

الشركاء الدوليون والمحليون يحتفلون بالانتهاء الناجح من مشروع «أعمال الصيانة التي تتطلب عمالة مكثفة في المدارس العامة» في الأردن



عمان، 12 تموز (يوليو) 2026 - احتفل اليوم وزارة التربية والتعليم ووزارة العمل والسفارة الألمانية في الأردن والوزارة الاتحادية الألمانية للتعاون الاقتصادي والتنمية والبنك الألماني للتنمية ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع بالانتهاء الناجح من مشروع «أعمال الصيانة التي تتطلب عمالة مكثفة في المدارس العامة في الأردن».

المشروع الذي نُفذ على مرحلتين خلال السنوات السبع الماضية، في إطار الشراكة الاستراتيجية بين الحكومة الألمانية والحكومة الأردنية ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع، عالج تحديين مزدوجين متمثلين في ضغوط تقديم الخدمات والصعوبات الاقتصادية. ودعم المشروع سبل العيش من خلال توفير فرص عمل قصيرة الأجل لكل من الأردنيين المستضعفين واللاجئين السوريين مع تعزيز المهارات العملية للعمال بهدف تحسين فرص توظيفهم في المستقبل، ودعم المدارس العامة في جميع أنحاء الأردن.

وأكدت أمين عام وزارة التربية والتعليم للشؤون الإدارية والمالية الدكتورة سحر الشخاترة خلال مشاركتها في الحفل مندوبة عن وزير التربية والتعليم الدكتور عزمي محافظة: "إن هذا المشروع يتمشى مع أولوياتنا الوطنية، إذ أسهم في تنفيذ خطة الاستجابة الأردنية للأزمة السورية من خلال توفير فرص العمل ودعم المجتمعات المضيفة، وعزز الخطة الاستراتيجية لقطاع التعليم عبر تحسين البيئة المدرسية وصيانة المدارس الحكومية مما ينسجم مع برنامج الصيانة الوقائية الذي تنفذه وزارتنا. فضلاً عن ارتباطه بمبادرة الشراكة من أجل الآفاق التابعة للوزارة الاتحادية الألمانية للتعاون الاقتصادي والتنمية."

وقد ساهمت آلية «النقد مقابل العمل» للمشروع في تحسين سبل العيش من خلال توفير ما يزيد عن 16,000 فرصة عمل مؤقتة في مجال تنظيف وصيانة أكثر من 660 مدرسة عامة، مما ساهم في تهيئة بيئة تعليمية أفضل وأكثر صحة، الأمر الذي عزز التجربة التعليمية لأكثر من 250,000 طالب وطالبة، 42 بالمئة منهم من الفتيات.

وقال السيد إبراهيم الساكت، مساعد الأمين العام بوزارة العمل: "لقد شاركت وزارة العمل عن كثب في هذا المشروع منذ بدايته. ويسعدنا أن 37 بالمئة من المشاركين كانوا من النساء وهو ما يتمشى مع سياستنا الوطنية الرامية إلى تمكين المرأة في سوق العمل. وستلعب المهارات التي اكتسبها العمالة من الأردنيين واللاجئين السوريين دوراً محورياً في تحسين سبل عيشهم وفرصهم المهنية على المدى الطويل."

انعكاساً لالتزام المشروع بالشمولية والمساواة في الوصول إلى فرص العمل، شكلت النساء أكثر من ثلث المشاركين، بينما شكل الأشخاص ذوو الإعاقة 6 بالمئة. بالإضافة إلى ذلك، ساهم المشروع في تعزيز النسيج الاجتماعي واستقرار المجتمعات المضيفة في الأردن من خلال تحقيق التوازن في المشاركة بين الأردنيين واللاجئين السوريين.

وأفاد الدكتور ماتياس شميدت-روزن، مدير مكتب البنك الألماني للتنمية في عمان: «تفخر ألمانيا والبنك الألماني للتنمية بدعم جهود الأردن الرامية إلى تحسين الخدمات العامة مع توسيع الفرص الاقتصادية للأردنيين المستضعفين واللاجئين السوريين. ويظهر هذا المشروع أن الاستثمار في البنية التحتية العامة يمكنه أيضاً تعزيز سبل العيش وتنمية المهارات وتحقيق فوائد اجتماعية واقتصادية دائمة. ويسعدنا أننا دعمنا هذه المبادرة الناجحة، ونتطلع إلى مواصلة شراكتنا مع الأردن في دفع عجلة التنمية المستدامة والشاملة للجميع."

قال محمد عثمان أكرم، مدير المكتب - مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في الأردن: "أعرب عن تقديري العميق لحكومة ألمانيا والبنك الألماني للتنمية على ثقتهم المستمرة في مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع. كما أشكر نظراءنا على المستوى الوطني على دعمهم وتوجيهاتهم المستمرة لضمان بقاء عملياتنا متوافقة مع مسار التنمية في الأردن." وتابع قائلاً: "من خلال مواءمة جهودنا مع الرؤية الوطنية للأردن، نجحنا في تحويل صيانة البنية التحتية إلى نتائج ملموسة وعالية الجودة لصالح المجتمعات المحلية. ويظهر هذا التعاون أن التدخلات العملية القائمة على آلية «النقد مقابل العمل» يمكن أن تسهم في تحقيق الاستقرار مع تلبية الأولويات الوطنية في الوقت نفسه."

-انتهى -

نبذة عن مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS):

يقدم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع حلولاً عملية للأمم المتحدة والشركاء الآخرين في مجالات السلام والأمن والعمليات الإنسانية والإنمائية. وتتمثل مهمة مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في مساعدة الناس على بناء حياة أفضل والبلدان على تحقيق السلام والتنمية المستدامة. نحن نساعد الأمم المتحدة والحكومات والشركاء الآخرين على إدارة المشاريع، وتقديم البنية التحتية المستدامة والمشتريات بطريقة فعالة. اقرأ المزيد: www.unops.org

يقوم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في عمان بتنفيذ المشاريع في الأردن والعراق ولبنان وسوريا واليمن، وينفذ العمل بالشراكة مع الجهات المانحة الثنائية والمتعددة الأطراف والحكومات الوطنية ووكالات الأمم المتحدة الأخرى.

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل مع:

أنوار أبو سكيّنة - مستشارة التواصل في مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع
Anwarab@unops.org | +962 7 9902 6315 | +962 6 5902122